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PROTOKÓŁ Nr XXX/08 
z sesji Rady Gminy Ornontowice, która odbyła si ę w dniu 12.11.2008r. 

w godz. 15 15 – 1940 w sali konferencyjnej Rady Gminy. 
 
 
Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2, 3 do protokołu. 
 
Ad. 1 i 2 
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych oraz przybyłych 
zaproszonych gości stwierdzając, Ŝe na ustawowy stan 15 radnych obecnych jest 14, 
1 nieobecny, co stanowi sesję prawomocną do podejmowania uchwał. 
Przewodniczący powitał szczególnie serdecznie Panią Izabelę Kloc - Posła Sejmu 
RP. 
 
W dalszej kolejności przeszedł do odczytania porządku obrad:  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Prezentacja sprzętu mechanicznego Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Wodociągowej.  
4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
5. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
6. Rolnictwo w Gminie Ornontowice.  
7. Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Mienia z prac między 

sesjami. 
8. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian budŜetu gminy na rok 2008 – aktualizacja WPI pod kątem roku 
2009,  

b) zmiany w planie przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008, 

c) wydania opinii w związku z projektem Uchwały Rady Powiatu 
Mikołowskiego w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej pod nazwą: Zespół Opieki Zdrowotnej w Mikołowie. 

10. Sprawy bieŜące.  
11. Interpelacje radnych. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zakończenie sesji. 

 
Przewodniczący Rady oznajmił, iŜ na wniosek Wójta został wycofany projekt uchwały 
z punktu 9c, natomiast w „Sprawach bieŜących” dojdą kolejne projekty uchwał.  
 
Do zmian w porządku radni nie wnieśli uwag - przegłosowano je jednogłośnie. 
 
Porządek po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
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3. Prezentacja sprzętu mechanicznego Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Wodociągowej.  

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
5. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
6. Rolnictwo w Gminie Ornontowice.  
7. Sprawozdanie Przewodniczącego Komisji BudŜetu i Mienia z prac między 

sesjami. 
8. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian budŜetu gminy na rok 2008 – aktualizacja WPI pod kątem roku 2009,  
b) zmiany w planie przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008. 

10. Sprawy bieŜące.  
Projekty uchwał w sprawie: 
a) udzielenia dotacji celowej dla Miasta Gliwice, 
b) zmiany uchwały Rady Gminy Ornontowice dotyczącej zasad, trybu 
przyznawania oraz wysokości nagród za osiągnięcia wysokich wyników 
sportowych we współzawodnictwie krajowym i międzynarodowym, 
c) zawarcia umowy o współpracy z Powiatem Mikołowskim. 

11. Interpelacje radnych. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zakończenie sesji. 

 
Ad. 3 
Prezentacja sprzętu mechanicznego Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Wodociągowej - wyjście w teren. 
 
Ad. 4 
Protokół z ostatniej sesji zostały przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 
 
Ad. 5 
Na poprzedniej sesji nie wpłynęły interpelacje radnych, stąd punkt został 
wyczerpany. 
 
Ad. 6 
Przewodniczący Rady podkreślił, Ŝe wiodącym tematem sesji jest Rolnictwo w 
Gminie Ornontowice.  
 
Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, radna Janina Kozioł, która powitała 
serdecznie gości prosząc ich o przedstawienie sytuacji związanej z tematyką 
rolniczą.  
 
Kolejno głos zabrali: 
 
Tomasz śabiński – Dyrektor ARR w Katowicach, który poruszył m.in. następujące 
kwestie: 

� dostaw mleka i masła,  
� wniosków do materiału siewnego, 
� dostarczenia Ŝywności z zapasów unijnych dla instytucji niedochodowych, 
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� rekompensat,  
� kwot mlecznych,  
� obowiązku zakupu zbóŜ.  

 
Jan Gizdoń - Kierownik ARiMR Mikołów, który poruszył m. in. kwestie: 

� obowiązku rejestracji zwierząt w ARiMR,  
� dopłat obszarowych w kraju i Unii Europejskiej, 
� realizacji wydawania decyzji i realizacji płatności, 
� rent strukturalnych, 
� dostosowania do standardów Unii Europejskiej, 
� wspierania gospodarstw niskotowarowych, 
� programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013, 
� działań rolno - środowiskowych, 
� statystyki ilościowej trzody chlewnej i bydła, 
� konieczności i zasad rejestracji bydła i trzody chlewnej. 

 
Józef Marks, przedstawiciel Powiatowego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w 
Mikołowie, który m. in. poruszył tematy: 

� reformy organizacyjnej ŚODR w 2009r., 
� odpłatności za niektóre usługi świadczone przez Ośrodek Doradztwa, 
� nieodpłatności za przeprowadzane szkolenia, 
� róŜnic w dopłatach bezpośrednich.  

 
Poseł Sejmu RP, Pani Izabela Kloc podała informacyjnie, Ŝe przygotowywana 
ustawa kompetencyjna zakłada, iŜ środki na Ośrodki Doradztwa zostaną 
zabezpieczone tylko na rok 2009, a potem ma to przejść jako zadanie własne j.s.t.  
   
Bronisław Domagała, nauczyciel Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w  
Ornontowicach, poruszył kwestie dot.: 

� promocji szkoły, 
� bazy edukacyjnej, 
� kadry nauczycielskiej, 
� kierunków kształcenia w szkole, 
� Dni Otwartych w szkole. 

 
Wójt poinformował obecnych o inicjatywie rolników z Gminy Ornontowice, dot.     
pomocy Gminie Herby, która najbardziej ucierpiała w wyniku niedawnego    
kataklizmu jaki nawiedził nasze tereny w miesiącu sierpniu br. - ornontowiccy rolnicy 
ofiarowali 9 ton zboŜa na potrzeby Gminy Herby, a gmina wspomogła logistycznie 
inicjatywę.  
 
Przewodniczący Rady nawiązał do zanieczyszczania dróg gminnych, jakie 
powodowane są przez rolnicze pojazdy, zastanawiając się nad moŜliwością 
uniknięcia powyŜszego. 
 
Na koniec głos zabrała Pani Renata IŜewska, Inspektor Wydziału Środowiska, 
Przedsiębiorczości i Gospodarki Gruntami Urzędu Gminy, która nawiązała do: 

� Strategii Rolnictwa Gminy Ornontowice, 
� obowiązkowego ubezpieczania OC rolników. 
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W związku z wyczerpaniem tematów, omawianie punktu zakończono a gościom 
serdecznie podziękowano za udział w sesji. 
 
Ad. 7 
Przewodniczący Komisji BudŜetu i Mienia oraz Przewodnicząca Komisji Rolnictwa  
odczytali protokoły z posiedzeń Komisji, które miały miejsce od ubiegłej sesji Rady 
Gminy. 
 
Ad. 8 
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy i 
pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi 
załącznik nr 4  do protokołu . 
 
Ad. 9 
Następnie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 
 
a) w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2008r. 
 
Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Pani Skarbnik. 
 
Kolejno Wójt: 

• odniósł się do materiału przedstawionego przez Panią Skarbnik i 
proponowanych zmian w budŜecie gminy; 

• nawiązał do sytuacji prawnej związanej z opodatkowaniem urządzeń 
technologicznych w wyrobiskach górniczych oraz zmian w ustawie Ordynacja 
podatkowa od stycznia 2009r. Poinformował, Ŝe nie będzie moŜliwe wszczęcie 
postępowania decyzyjnego egzekucyjnego w stosunku do sprawy, która nie 
jest do końca zakończona; 

• nawiązał do załącznika WPI, który powinien się pokrywać z projektem budŜetu 
na 2009r., który z kolei Wójt musi złoŜyć do Regionalnej Izby Obrachunkowej 
oraz na ręce Przewodniczącego RG do 15 listopada. 

 
W toku wypowiedzi Wójt: 

� poruszył kwestię zadłuŜenia na koniec roku; 
� wspomniał o konieczności dotrzymania porozumienia z KWK Budryk i 

spłacania głównej naleŜności; 
� oznajmił, Ŝe gmina powinna zaciągnąć kredyt i czekać na rozstrzygnięcie NSA 

w sprawie opodatkowania urządzeń technologicznych w wyrobisku górniczym. 
Dodał, Ŝe im wyŜszy będzie kredyt, tym koszty jego obsługi będą mniejsze; 

� przeanalizował zadania zawarte w przedmiotowym WPI. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się do Wójta z pytaniem, o jak wysokim zadłuŜeniu 
Wójt myśli. Wójt oznajmił, Ŝe maksymalna kwota zadłuŜenia to 4 mln zł. 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, Ŝe 4 mln to jego zdaniem zbyt wysoka kwota, 
proponując 2 mln zadłuŜenia. Zgodził się z Wójtem, Ŝe naleŜy realizować w pierwszej 
kolejności zadania, na które moŜna pozyskiwać środki. Zaproponował aby ustalić  
kwotę zadłuŜenia. W odpowiedzi Wójt podkreślił, Ŝe dziś nie zapadają ostateczne 
decyzje, dodając, Ŝe Ŝadne procedury nie zostaną wszczęte przed uchwaleniem 
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budŜetu, ponadto na zaciągnięcie przez Wójta kredytu musi być podjęta dodatkowa 
uchwała Rady.  
 
Radny Nowak oznajmił, Ŝe podjęcie dzisiejszej uchwały, do której załącznikiem jest 
WPI, będzie kierunkiem tworzenia projektu budŜetu. Dodał, Ŝe trudno będzie 
głosować, nie mając jednoznacznie określonych zadań, które mają się znaleźć w 
projekcie budŜetu. 
 
Wójt ponownie podkreślił, Ŝe w przypadku zaciągnięcia większego kredytu jego 
obsługa będzie tańsza. 
 
Radny Kaczor upewnił się, Ŝe przedmiotowa uchwała jest po prostu intencją do 
upowaŜnienia Wójta do zaciągnięcia kredytu.  
 
Radny Milanowski zaproponował określenie wysokości kredytu. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował, aby kwota ta wyniosła 3 mln zł. 
 
Radny Kotyczka opowiedział się za maksymalną kwotą kredytu, jaką gmina moŜe 
zaciągnąć. 
 
Następnie Wójt, na prośbę radnego Nowaka, wymienił ponownie główne zadania, 
które zdaniem Wójta winny być realizowane w 2009r. 
 
Zadania te, zgodnie z przedstawionym radnym WPI zostały ujęte w punktach: 1, 3, 4, 
8 (80 tys.), 9, 25. Środki na pozostałe zadania zostaną przesunięte na kolejne lata. 
Łączna kwota w/w inwestycji na 2009 rok to: 3 262 578,00 zł. 
 
Z uwagi na brak dalszych pytań radnych przystąpiono do głosowania. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych: 14 radnych 

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXX/220/08 w sprawie: zmian budŜetu gminy na rok 2008, na 
stan 14-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5  do 
protokołu . 

 
 
W dalszej części głos zabrała Pani Poseł Izabela Kloc, którą poruszyła m.in. kwestię 
ustawy kompetencyjnej. Przewodniczący Rady podkreślił, Ŝe istotne jest, aby naród 
miał moŜliwość wypowiedzenia się w drodze referendum w sprawie wprowadzenia 
Euro. 
 
b) w sprawie: zmiany w planie przychodów i wydatków  Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
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Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXX/221/08 w sprawie: zmiany w planie przychodów i wydatków 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2008., na 
stan 14-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6  do 
protokołu . 

 
Ad. 10 
W Sprawach bieŜących przedstawiono kolejne projekty uchwał: 

 
a) w sprawie: udzielenia dotacji celowej dla Miasta  Gliwice. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Głos zabrał radca prawny Stanisław Cichecki, który oznajmił, Ŝe taka uchwała nie 
powinna być podejmowana, poniewaŜ jest to obowiązek wynikający wprost z ustawy 
o systemie oświaty. Wójt jako wykonawca budŜetu decyduje o realizacji w/w 
obowiązku. Radca zaproponował zatem nie podejmowanie uchwały, tylko zawarcie 
porozumienia z odpowiednimi gminami. 
 
Z uwagi na powyŜsze, na wniosek wnioskodawcy, projekt został wycofany. 
 
b) w sprawie: zmiany uchwały Rady Gminy Ornontowice  dotycz ącej zasad, 
trybu przyznawania oraz wysoko ści nagród za osi ągnięcia wysokich wyników 
sportowych we współzawodnictwie krajowym i mi ędzynarodowym. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Wójt zabierając głos oznajmił, Ŝe w uchwale Nr XIV/93/07 Rady Gminy Ornontowice 
z dnia 24.10.2007r. w sprawie zasad, trybu przyznawania oraz wysokości nagród za 
osiągnięcia wysokich wyników sportowych we współzawodnictwie krajowym i 
międzynarodowym, w załączniku do uchwały w § 5 w ust. 3 wprowadza się zmianę 
polegającą na zastąpieniu kwoty 4.000,00 zł kwotą 6.000,00 zł.  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXX/222/08 w sprawie: zmiany uchwały Rady Gminy Ornontowice 
dotyczącej zasad, trybu przyznawania oraz wysokości nagród za osiągnięcia 
wysokich wyników  sportowych we współzawodnictwie krajowym i 



 7 

międzynarodowym, na stan 14-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 7  do protokołu . 

 
c) w sprawie: zawarcia umowy o współpracy z Powiate m Mikołowskim. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy.  
 
W trakcie dyskusji wprowadzono zmiany do projektu (autopoprawki) w nagłówku, w 
podstawie prawnej, oraz w treści projektu (§ 1 - dopisano punkt c, zmieniono lata na 
2009-2011). 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 14 radnych  

• Za: 14 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXX/223/08 w sprawie: podjęcia współpracy z Powiatem 
Mikołowskim w zakresie przebudowy i remontów dróg powiatowych w gminie, na 
stan 14-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 8  do 
protokołu . 

 
 
W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy: 

• wspomniał o kwestii poruszonej podczas ostatniej sesji Rady Gminy, dot. 
odczytywania projektów uchwał – Przewodniczący poprosił o przygotowanie 
się do dyskusji w tym temacie na kolejną sesję, 

• poinformował o wpływie pisma z Urzędu Skarbowego dot. stwierdzonych 
nieprawidłowości w złoŜonych oświadczeniach majątkowych. 

 
Ad. 11 
Nie wpłynęły interpelacje radnych. 
 
Ad. 12 
W „Wolnych głosach i wnioskach” głos zabrali radni.  
 
Radna Kozioł – podziękowała, w imieniu mieszkańców ul. Łąkowej za wyrównanie 
terenu. 
 
Radny Jaskółka przypomniał o swojej prośbie dot. ustawienia ławki obok Gminnego 
Domu Kultury. 
 
Radny Nowak poinformował o terminie posiedzenia Komisji BudŜetowej – 
25.11.2008r., godz. 15.30. 
 
Ad. 13 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 19.40 zakończył sesję Rady Gminy 
Ornontowice. 
 
Protokołowała: Iwona Skrzypczyk 


